
Rada Miejska w Swarzędzu
Komisja Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu

BRM.KSSOKiS.0012.3.6.2022

Protokół nr 6/2022

Obrady rozpoczęto 25 sierpnia 2022 r. o godz. 14:15, a zakończono o godz. 15:40 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków.

Obecni:

1. Elżbieta Cholewicka
2. Wojciech Kmieciak
3. Wanda Konys
4. Dawid Książkiewicz
5. Barbara Kucharska
6. Tomasz Lewandowski
7. Mateusz Matuszak
8. Joanna Wojtysiak-Tierling
9. Agnieszka Zawada - Chmiel

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu, Mateusz 
Matuszak. Na wstępie powitał radnych, gości oraz pracowników Urzędu. Na podstawie załączonej do 
protokołu listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził, że Komisja Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i
Sportu jest władna do podejmowania prawomocnych wniosków, 9 członków obecnych – wszyscy obecni.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił porządek obrad, 
który stanowi załącznik nr 2.

2. Rodzina – udzielane świadczenia.
Temat omówiła Dyrektor Ośrodka Pomocy społecznej, Agnieszka Maciejowicz.
Radni dyskutowali na temat programów prowadzonych przez Ośrodek Pomocy Społecznej oraz na temat 
procedury związanej ze składaniem wniosków o wypłatę dodatków węglowych, zasad ich przyznawania i
wypłaty.

3. Omówienie materiałów sesyjnych.
a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Swarzędz na 
rok 2022.
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Karolina Dziekan. 

Radny D. Książkiewicz wypowiedział się w temacie kontenerów przy boisku w Zalasewie i 
koniecznością ich ustawienia. 
Radny T. Lewandowski zapytał z czego wynika zwiększenie kosztów eksploatacji budynków szkolnych. 
Skarbnik K. Dziekan odpowiedziała, że zmiana związana jest z podniesieniem stawek za media. 
Radny W. Kmiecik zapytał na kiedy przewidywany jest termin zakończenia realizacji przebudowy 
przejścia na dworcu w Swarzędzu.

Z-ca Burmistrza G.Taterka odpowiedział, że wykonawca nie wskazuje na opóźnienia, termin na ten 
moment jest niezagrożony, a harmonogram przewiduje zakończenie prac na połowę listopada. 
Przewodniczący M. Matuszak zapytał o przewidywany termin zakończenia przebudowy ul. Zamkowej. 
Kierownik B.Majchrzak odpowiedział, że oficjalny termin przewiduje zakończenie inwestycji do 
kwietnia 2023 r.  
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i 
Gminy Swarzędz na rok 2022. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 
Swarzędz na lata 2022 – 2043.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Skarbnika Gminy, Szymon Pieniowski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Swarzędz na lata 2022 – 2043. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIV/398/2006 Rady Miejskiej w 
Swarzędzu z dnia 29 marca 2006 r. w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe środkami 
swarzędzkiej komunikacji autobusowej, opłat dodatkowych, określenia uprawnień do korzystania z 
bezpłatnych i ulgowych przejazdów środkami transportu zbiorowego, a także podziału linii na strefy.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego, Mariusz Szrajbrowski.
Radny T. Lewandowski uważa, że gmina powinna podnieść kwotę kary za nieuzasadnione zatrzymanie 
pojazdu.
Radna Wojtysiak-Tierling zapytała jak wysoka jest ściągalność mandatów. 
Do wypowiedzi radnych odniósł się Z-ca Skarbnika, Szymon Pieniowski. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIV/398/2006 
Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 29 marca 2006 r. w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi 
przewozowe środkami swarzędzkiej komunikacji autobusowej, opłat dodatkowych, określenia uprawnień 
do korzystania z bezpłatnych i ulgowych przejazdów środkami transportu zbiorowego, a także podziału 
linii na strefy. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

d) Propozycja wprowadzenia do porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 
2022 roku dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego, Mariusz Szrajbrowski.
Radny W. Kmieciak zapytał w jaki sposób jest weryfikowana kwota dotacji oraz czy istnieje wymóg od 
stosowanie ustawy prawo zamówień publicznych przez podmiot otrzymujący dotację. 
Kierownik M. Szrajbrowski odpowiedział, że szczegółowych informacji udzieli na Sesji.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2022 roku dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

e) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Swarzędz na rok szkolny 2022/2023.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Tomasz Zwoliński.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 
paliwa w Gminie Swarzędz na rok szkolny 2022/2023. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 2 w Zalasewie.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Tomasz Zwoliński.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej 
nr 2 w Zalasewie. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

g) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/170/2015 z dnia 24 listopada 2015 
r. w sprawie: zasad udzielania i wymiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dla dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz nauczycieli pełniących inne stanowiska kierownicze oraz w 
sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Swarzędz.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Tomasz Zwoliński.
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Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/170/2015 z 
dnia 24 listopada 2015 r. w sprawie: zasad udzielania i wymiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dla dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz nauczycieli pełniących inne 
stanowiska kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Swarzędz. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

h) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/405/2013 Rady Miejskiej w 
Swarzędzu z dnia 25 czerwca 2013 r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz 
ustalenia ich przebiegu – ul. Działkowa, Wierzonka.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Infrastruktury Drogowej, Alicja Smelka.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/405/2013 
Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 25 czerwca 2013 r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 
gminnych oraz ustalenia ich przebiegu – ul. Działkowa, Wierzonka. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

i) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych – ul. Gminna, 
Wierzonka.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Infrastruktury Drogowej, Alicja Smelka.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 
gminnych – ul. Gminna, Wierzonka. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

j) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 
położonej w Swarzędzu przy ul. Paderewskiego przeznaczonej na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny 
sprzedaży nieruchomości położonej w Swarzędzu przy ul. Paderewskiego przeznaczonej na poprawienie 
warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

k) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na czas 
nieoznaczony nieruchomości wchodzącej w skład zasobu Gminy Swarzędz, tj. części działki nr 9/119 
obręb Swarzędz na rzecz Fundacji Edukacji Społecznej EKOS.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
dzierżawy na czas nieoznaczony nieruchomości wchodzącej w skład zasobu Gminy Swarzędz, tj. części 
działki nr 9/119 obręb Swarzędz na rzecz Fundacji Edukacji Społecznej EKOS.
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

l) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Gruszczyn – ul. Fikusowa.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Gruszczyn – ul. Fikusowa.
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

m) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Kruszewnia – ul. Przyrodnicza.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Kruszewnia – ul. Przyrodnicza.
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

3



n) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Barwna.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Barwna.
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

o) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Bordowa.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Bordowa.
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

p) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Brązowa.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Brązowa.
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

r) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Fioletowa.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Fioletowa.
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

s) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Grafitowa.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Grafitowa.
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

t) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Granatowa.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Granatowa.
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

u) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Szara.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Szara.
Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

w) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obszaru u zbiegu ulic Transportowej i Kórnickiej w Zalasewie.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Architektury i Urbanistyki, Jędrzej Cesar.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru u zbiegu ulic Transportowej i Kórnickiej w Zalasewie. 
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Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

4. Sprawy bieżące.
Radny D. Książkiewicz zapytał o:

- o ustawienie koszy do gry w koszykówkę przez SCSIR, 
- czy jest możliwość wyznaczenia stref parkowania na hulajnogi, gdyż leżą wszędzie porozrzucane,
- czy jest możliwość wydłużenia strefy zasięgu hulajnóg do Gruszczyna, bo jest tam droga rowerowa, 
która pozwalałaby na bezpieczne korzystanie,
- radny przedstawił swoją koncepcję usprawnienia przebiegu linii autobusowych. 

Na pytania odpowiedzieli Dyrektor SCSIR M.Józwiak, Z-ca Burmistrza G. Taterka, Z-ca Burmistrza
T. Zwoliński, który poprosił radnego o przesłanie propozycji przebiegu połączeń autobusowych.

Radny W. Kmiecik zapytał, czy gmina podjęła działania w sprawie przejęcia działek od Skarbu Państwa 
na ul. Łozinowej w Garbach. 
Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, że poprosi o sprawdzenie i udzieli odpowiedzi. 

Radna W. Konys zapytała na jakim etapie jest realizacji inwestycji schodów na skarpie przy jeziorze.
Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, że projekt przebiegu schodów  został właśnie zaapioniowany.

5. Zakończenie.
Na tym posiedzenie zakończono.

Przewodniczący
Komisji Spraw Społecznych, Oświaty, Kultury i Sportu

Mateusz Matuszak 

Przygotował(a): Biuro Rady 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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